
 
Protokół 

z posiedzenia Prezydium WR BRD, które odbyło si� w dniu 17.07.2007r.  
o godz. 9.00 w Urz�dzie Marszałkowskim w Kielcach. 

 
 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
 
Przewodnicz�cy WR BRD - Jarubas Adam 
V-ce Przewodnicz�cy - Bana� Grzegorz 
V-ce Przewodnicz�cy - Olbry� Wojciech 
Członek  - Dawid Czesław 
Sekretarz WR BRD - Solarz Tadeusz 
 
 

 Pan Marszałek Adam Jarubas otworzył posiedzenie prezydium i przekazał głos 
sekretarzowi WR BRD prosz�c o zreferowanie wniosków Zespołów Roboczych Rady 
dotycz�cych zło�onych przez Komend� Wojewódzk� Policji propozycji poprawy BRD  
w województwie �wi�tokrzyskim. 
 Sekretarz Tadeusz Solarz szczegółowo omówił wszystkie zgłoszone propozycje  
i przedstawił wnioski Zespołów Roboczych w kwestii realizacji ka�dego przedsi�wzi�cia do 
rozpatrzenia przez Prezydium Wojewódzkiej Rady BRD. 
 Sekretarz podkre�lił, �e na 6 zgłoszonych propozycji działa� profilaktyczno-
prewencyjnych na obecn� chwile zrealizowano ju� 3 przedsi�wzi�cia, tj.: 
 Przedsi�wzi�cie 3 dotycz�ce zakupu filmu „Eksperyment”. 

Przedsi�wzi�cie 4 dotycz�ce realizacji programu profilaktyczno-prewencyjnego dla 
uczniów w wieku 6 – 14 lat. 
Przedsi�wzi�cie 5 dotycz�ce opracowania i wydanie mapy dwustronnej promuj�cej 
województwo. 

  
Po omówieniu propozycji i przedstawieniu wniosków Zespołów Roboczych do 

ewentualnej akceptacji przez Prezydium Rady, podczas dyskusji poczyniono nast�puj�ce 
ustalenia.: 

 
Przedsi�wzi�cie 1. – realizacja filmu o wypadkach drogowych. 
 
Pan Dyrektor Czesław Dawid wyraził zgod� na sfinansowanie 50% kosztów realizacji 
filmu, natomiast Pan Komendant Wojciech Olbry� zapewnił pozyskanie pozostałych 
�rodków finansowych.. 
 
Przedsi�wzi�cie 2. – wyposa�enie osób starszych powy�ej 60 roku �ycia w elementy 
odblaskowe oraz wyprodukowanie filmu edukacyjnego. 
 

Komendant Wojciech Olbry� poinformował, �e nawi�zał współprac�  
z ko�ciołem w zakresie propagowania u�ywania elementów odblaskowych przez ww. 
grup� osób. 
Dyrektor Czesław Dawid zaproponował, aby zrezygnowa� z wyposa�enia tej grupy 
osób w kamizelki odblaskowe, poniewa� najprawdopodobniej nie b�d� one u�ywane  
a wyposa�y� ich w opaski odblaskowe i ewentualnie torby ekologiczne odblaskowe. 



Przedstawił równie� propozycj�, �e jest mo�liwo�� zwi�kszenia �rodków 
przeznaczonych na BRD na ten rok, je�li wyrazi na to zgod� Pan Marszałek, wtedy 
mógłby sfinansowa� do kwoty około 25 tys. zł zakup opasek i toreb. 
Komendant wyraził zgod� na rezygnacj� z zakupu kamizelek odblaskowych,  a tak�e  
z produkcji filmu edukacyjnego, który mógłby by� zrealizowany w innym terminie  
w miar� pozyskanych �rodków finansowych. 
Pan Marszałek wyraził zgod� na zwi�kszenie w WORD �rodków na BRD. 
 
Przedsi�wzi�cie 6. – szkolenie policjantów w zakresie udzielania pierwszej pomocy. 
 

Komendant poinformował, �e rozwa�y propozycje PCK nieodpłatnego 
przeprowadzenia szkole�, lecz b�dzie miał problem z pokryciem kosztów dojazdów 
instruktora, poniewa� nie pozwalaj� mu na to przepisy. 
Panu Komendantowi pomoc zaproponował Dyrektor WORD Pan Czesław Dawid, 
który zgodził si� udost�pni� pojazd WORD, którym instruktor byłby dowo�ony do 
Komend Policji. 

 
 
 Ko�cz�c omawianie propozycji profilaktyczno-prewencyjnych, sekretarz przekazał 
Panu Marszałkowi pismo Dyrektora Teatru Lalki i Aktora „KUBU�” skierowane do 
Przewodnicz�cego Wojewódzkiej Rady BRD w sprawie propozycji kontynuowania spektaklu 
dla dzieci pt. „Tajemnicze Znaki” a tak�e pro�by o dofinansowanie 50% kosztów  
biletów tj. 5 zł do ka�dego biletu. 
Pan Dyrektor Czesław Dawid wyraził opinie, �e je�li jest ju� zgoda Pana Marszałka na 
zwi�kszenie w WORD �rodków na BRD to dofinansuje spektakl dla dzieci na kwot� około  
10.000 – 12.000 zł. 
 
 W zakresie in�ynierii ruchu drogowego sekretarz przedstawił stanowisko zarz�dów 
dróg w sprawie propozycji zmian sugeruj�ce brak mo�liwo�ci realizacyjnych zgłoszonych 
propozycji ze wzgl�dów technicznych oraz finansowych poza zmianami zdecydowanie 
koniecznymi dla brd, po wcze�niejszym uzgodnieniu z Policj�. 

Komendant wyraził zgod� na zaproponowane rozwi�zanie. 
Pan Wojewoda Grzegorz Bana� zapytał sekretarza czy zespoły robocze zajmowały si� 

problemem miejsc do prowadzenia kontroli drogowej przez WITD. Odpowiadaj�c sekretarz 
poinformował, �e b�d�cy na spotkaniu zespołów roboczych Wojewódzki Inspektor 
Transportu Drogowego Pan Władysław Mitr�ga zgłosił taki problem, lecz ustalono, �e b�dzie 
on przedmiotem odr�bnego posiedzenia zespołu roboczego, którego przewodnicz�cy in�. 
Krzysztof Wysocki ustali termin spotkania. 

O wnioskach zespołu roboczego w tej sprawie sekretarz poinformuje Prezydium Rady. 
 
 
Na tym Pan Marszałek Adam Jarubas zako�czył spotkanie, prosz�c aby Pan 

Komendant Wojciech Olbry� wspólnie z Panem Dyrektorem Czesławem Dawidem podj�li si� 
realizacji uzgodnionych zada� w zakresie ich finansowania. 

 
 
 

Sekretarz WRBRD 
 
Tadeusz Solarz  


